
Analiz je dovolj
oocianstična zveza o delegatskem sistemu

Člani predsedstva občinske
konference socialistične zveze
so 54. sejo v celoti posvetili
pripravam na 13. zasedanje
družbenopolitičnega zbora
občinske skupščine. Živahna
razprava se je razvila že ob
uvodni točki - problematiki
drobnega gospodarstva To je
za Bežigradom zaposlovalo v
preteklem letu skoraj desetino
vseh zaposlenih v gospodar-
stvu in ustvarilo okrog 7 od-
stotkov družbenega proiz-
voda. Za drobno gospodarstvo
v ceioti je značilna delovno in-
tenzjvna proizvodnja. V druž-
benem delu je zaposlenih
1.623 delavcev, v zasebnem pa
1.603. Podrobnejša analiza po-
datkov o poslovanju kaže. da
družbeni del stagnira, zasebni
pa se še naprej razvija približ-
no z enakim tempom kot v pre-
t^klem srednjeročnem obdob-
ju. Ob tem pa je vendar treba
zapisati, da je družbeni sektor
v primerjavi z drugimi organi-
zacijami združenega dela po-
sloval uspešnejše. Slabosti pa
še vedno nismo odpravili: po-
trebe po deficitarnih storitve-
hih dejavnostih se niso zmanj-
šale, proizvodne kooperacije,
se razvijajo precej počasi. ovir
je precej: od prostorske pro-
blematike. višine cen zlasti v
storitvenih dejavnostih do
davčne politike, kreditiranja in
informativne dejavnosti.

Že izvršni svet je ob pripravi
gradiva ugotovil, da je cena
poslovnih prostorov ob po-
manjkanju denarja previsoka,
da bi lahko družba nakupila
poslovne prostore in jih odda-
jala zasebnim obrtnikom. Na
področju cen rastejo cene in-
dustrijskih izdelkov bistveno
hitreje od cen obrtnih storitev,
zato te ne pokrivajo niti kalku-
lativnih stroškov. Dosedanji si-
stem davčnih olajšav pa ni
imel večjih uspehov predvsem
zato, ker deficitarne dejavno-

sti, ki naj bi jih z davčno politi-
ko predvsem pospeševali, za-
radi premajhnega ustvarjene-
ga dohodka, niti niso bile de-
ležne olajšav.

Člani predsedstva so v raz-
pravi opozorili na pomen po-
vezovanja zasebne proizvodne
obrti z gospodarskimi organi-
zacijami na dohodkovnem na-
čelu Menili so, da je nujno
vzpodbuditi ustanavljanje hi-
tro prilagodljivih manjših pro-
izvodnih enot, ki bodo nado-
meščale uvoz; odiočneje pa bo
treba preprečevati tudi šuš-
marstvo.

Na dnevnem redu seje je bilo
spet gradivo o delovanju dele-
gatskega sistema v skupšči-
nah SIS družbenih dejavnosti.
Že v času nastajanja tega gra-
diva so člani predsedstva spre-

Poročila z majskih sej
vseh treh zborov občinske

skupščine
berite na strani 5.

govorili o njegovi vsebini, zato
se je tokrat razprava nekoliko
razširila. Jurij Zavec je predla-
gal, naj po enem letu celovito
ocenijo delovanje delegatske-
ga sistema ter izdelajo ukrepe
za izbol|ašnje stanja. Marko
Kocijan je dodal, da ponekod
delegacije ostajajo vse bolj sa-
me, da jim svet krajevnih skup-
nosti in komisije ne pomagajo
kaj dosti Emil Suštar jeocenil,
da v analizi delovanja delegat-
skega sistema v celoti ne bi
smeli ponavljati žeznanih pos-
plošenih ugotovitev, ampak bi
morali spregovoriti o konret-
nih zadožitvah. Boris Butinaje
bil odločnejši: »Mislim, da bo-

mo preveč časa izgubili z ugo-
tavljanjem dejstev o delovanju
delegatskega sistema , ki so
vendarle že znana. Raje se več
ukvarjajmo z odpravljanjem
slabosti. »Jurij Zavec je ob tem
opozoril na tri slabosti, ki ne-
dvomno zaslužijo pozornost:
slabo uresničevanje sklepov
občinske skupščine, vsebina
delegatskih vprašanj in samo-
upravne reorganizacije (deni-
mo v komunalnem in stand-
vanjskem gospodarstvu).

Ob tej razpravi prav gotovo
velja pritegniti tistim, ki meni-
jo, da imamo anal iz o delova-
nju deletaskega sistema že do-
volj. Predotgo že ugotavljamo
iste probleme, ki jih ne mote-
mo in ne moremo odpraviti.
Tudi korenine slabosti je lahko
odkriti, zato je potrebna pred-
vsem odločna akcija, ki pa jo
bo verjetno treba izzvati zlasti
v deiegatski bazi - v krajevnih
skupnostlh in organizacijah
združenega dela. Veliko lažje
bodo namreč delegati \z te-
meljnih sredin, oboroženi z
znamenjem in s pomočjo t i-
stih, ki so jih izvolili, opozarjali
in vplivali na odpravo slabosti
na višjih ravneh - kot obratno!

Predsednik komiteja za
družbeno ekonomske odnose
Kosta Bizjak je člane pred-
sedstva seznanil tudi z uresni-
čevanjem dogovora o družbe-
ni usmeritvi razporejanja do-
hodka v letu 1982. Skladno z
dogovorom bo moralo šest or-
ganizacij (IMKO, Autocommer-
ce tozd Avtoobnova, Avtohiša
tozd Avtomehanični obrat, Za-
vod za organizacijo poslova-
nja, Elektrotehna DO Jugote-
hnika tozd Elgro in Gospodar-
sko razstavišče) do 30. junija
poračunati preveč izplačana
sredstva za osebne dohodke.

Predsedstvo OK SZDL je ob
koncu seje imenovalo v izdaja-
teljski svet ->Zbora obfianov«
Vlada Barabaša in llijo Globač-
nika.

S. D. .


